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Journal nr.: 
000439-2013 

Sag nr.  97 
 
 
Likviditet 2013 - Maj 

Lovgrundlag: Lov om Kommunernes styrelse § 46, stk. 2.  

Sagsfremstilling: Økonomiafdelingen fremsender oversigt over likviditeten til og med maj må-
ned 2013. 

Opgørelsen indeholder dels den løbende gennemsnitlige likviditet pr. måned 
fra 2011 og frem, dels udviklingen i den gennemsnitlige likviditet, opgjort efter 
kassekreditreglen i 2013. 

Opgørelsen af den gennemsnitlige likviditet for maj måned udviser en behold-
ning på 270,5 mio. kr., mens gennemsnittet efter kassekreditreglen (dvs. fra 
juni 2012 til og med maj 2013) var 302,8 mio. kr. Der er i opgørelserne manu-
elt korrigeret for, at Frederikssund Kommune i hver af månederne januar, 
februar og marts har modtaget for meget forskudsrefusion vedrørende folke-
pension m.v. for ca. 21 mio. kr. pr. måned i alt 63 mio. kr. Dette beløb vil blive 
tilbagebetalt i slutningen af juni i forbindelse med forskudsrefusion for 3. kvar-
tal 2013. Korrektionen omfatter derfor også månederne april og maj.  

Endvidere medsendes et resume over forbruget på det skattefinansierede 
område med udgangen af maj 2013. Forbruget er målt i procent i forhold til 
det korrigerede budget og samtidig vises forbrugsprocenten på samme tids-
punkt året før. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomiafdelingen har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller til økonomiudvalget, at: 

1. Opgørelsen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
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Bilag: Status på det skattefinansierede område 31052013 

Graf likviditet 31052013 

 

http://www.frederikssund.dk/media(27797,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(27798,1030).pdf
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Journal nr.: 

010918-2013 
Sag nr.  98 
 
 
Udpegning af valgstyrere og tilforord-
nede m.v. til kommunalvalget 2013 

Lovgrundlag: Lov om kommunale og regionale valg.  

Sagsfremstilling: Byrådet skal udpege afstemningssteder, valgbestyrelse, valgstyrere og tilford-
nede m.v. til kommunalvalget i november 2013. Udpegningerne sker som ud-
gangspunkt efter forholdstalsvalg mellem de enkelte konstitueringsforbund i 
Byrådet, og da samtlige medlemmer/partier i Byrådet indgår i en samlet 
konstitutering, er der tale om forhold, der er, eller skal, aftales inden for den-
ne. 

Valgbestyrelse 

Valgbestyrelsen til kommunalvalg er nedsat ved det konstituerende møde den 
5. januar 2010, med senere ændring af 27. april 2011, og består af: 

Medlem Stedfortræder 

Ole Find Jensen (A) (formand) Jesper Henriksen (A) 

Tina Tving Stauning (A) 
(næstformand) 

Jesper Wittenburg (A) 

Kim Rockhill (A) Kirsten Weiland (A) 

John Schmidt Andersen (V) Jens Ross Andersen (V) 

Morten Skovgaard (V) Hanne Kyvsgaard (C) 

Grethe Olsen (F) Susan Staursbøl (F) 

Pia Adelsteen (O) Kasper Andersen (O) 

 

Afstemningssteder 

Ved kommunalvalget i 2009 var der i kommunen 8 afstemningssteder. Byrådet 
har den 26. januar 2011, forud for folketingsvalget samme år, fastlagt antallet 
af fremtidige afstemningssteder til 5: Frederikssundhallerne, Græse Bakke-
byskolen, Skibby Idrætshal, Kignæshallen og Slangerup Idræts- og Kulturcen-
ter. Administrationen har, på baggrund af erfaringerne fra sidste folketings-
valg, sikret sig assistance fra Politiets Beredskabs-Ordenskorps til sikring af en 
fornuftig afvikling af trafikken til Frederikssundhallerne. 
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Brevstemmer 

Ved tidligere valg har der været mulighed for at afgive brevstemme i borger-
service på rådhuset. Ved en nylig lovændring er der åbnet mulighed for, at en 
bredere kreds af vælgere kan afgive brevstemme. Administrationen peger 
derfor på muligheden for at etablere brevstemmesteder på kommunens biblio-
teker samt at etablere mulighed for afstemning en enkelt dag på Frederiks-
sund Gymnasium og Handelsskole.  

Brevstemmer skal gennemgås af valgstyrerne dagen før valgdagen, og ved 
denne gennemgang skal medvirke mindst 2 valgstyrere pr. valgsted. Admini-
strationen foreslår, at gennemgangen foretages dagen før valget kl. 12.00, og 
at den, i lighed med tidligere, foretages af valgstyrerformanden og en valgsty-
rer mere pr. valgsted. Disse udvælges administrativt. 

Valgstyrere 

Der skal vælges 5-9 valgstyrere pr. afstemningssted. Tidligere er der udpeget 
5 valgstyrere pr. afstemningssted, og fastholdes dette, skal der, med 5 af-
stemningssteder, udpeges 25 valgstyrere.  

Administrationen foreslår, at Byrådets medlemmer som udgangspunkt udpe-
ges som valgstyrere, og at SF og Konservative herudover udpeger endnu én 
valgstyrer hver, idet de to pladser, ud over de 23 byrådspladser, tilfalder disse 
partier ved en forholdstalsberegning. Desuden foreslås det, at partierne, så-
fremt enkelte byrådsmedlemmer er nødsaget til at deltage i konstitueringsfor-
handlinger umiddelbart efter valgets afslutning, i stedet udpeger andre valg-
styrere. 

Valgstyrerformænd 

I forbindelse med seneste folketingsvalg, blev flg. udpeget som formænd for 
valgstyrerne: 

Frederikssundhallerne: Tina Tving Stauning (S). 

Græse Bakkebyskolen: Morten Skovgaard (V). 

Slangerup Idræts- og Kulturcenter: John Schmidt Andersen (V) 

Kignæshallen: Poul Henrik Hedeboe (F) 

Skibby Idrætshal: Kim Rockhill (A). 

Da det antages, at en del af de tidligere udpegede valgstyrerformænd skal 
deltage i konstitueringsforhandlinger efter valget, foreslår administrationen, at 
Byrådet udpeger valgstyrerformænd. Fordelingen beror på aftale mellem par-
tierne. Ved fordeling efter forholdstal, skal der udpeges 2 formænd fra Social-
demokratiet, 1 fra Venstre, 1 fra SF og 1 fra Konservative. 
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Tilforordnede vælgere 

Administrationen vurderer, at der, foruden administrativt personale og valgsty-
rere, er behov for 35 tilforordnede vælgere til at gennemføre valget. Ved for-
deling efter forholdstal indebærer det, at Socialdemokratiet udpeger 14 tilfor-
ordnede vælgere, Venstre 8, SF 5, Konservative 4 og Dansk Folkeparti 4. 
Blandt de tilforordnede vælgere udpeges administrativt 5 personer til at mod-
tage brevstemmer fra bl.a. plejehjemsbeboere og syge vælgere i eget hjem.  

Desuden foreslås det, at opstillede partier og lister, som ikke er repræsenteret 
i Byrådet i dag, tilbydes at udpege hver én tilforordnet vælger.  

Etablering af valgcafé 

Administrationen foreslår, at der, i lighed med tidligere, etableres valgcafé i 
Kulturhuset Elværket, hvor valgresultater m.v. præsenteres. Administrationen 
arbejder p.t. med at etablere et indberetnings- og præsentationssystem, som 
kan sikre hurtig og samtidig information om valgresultaterne. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 
konsekvenser. 

Indstilling: Sekretariats- og Udviklingschefen indstiller til Økonomiudvalget, at der overfor 
Byrådet foretages indstilling om: 

1. At valgbestyrelsen udpeges som vedtaget på det konstituerende møde 
med senere ændring af 27. april 2011.  

2. At administrationen anmodes om at forsøge at etablere brevstemme-
steder på kommunens biblioteker og indgå aftale med Frederikssund 
Gymanasium og Handelsskole om mulighed for stemmeafgivning der.  

3. At der udpeges 25 valgstyrere, bestående af Byrådets medlemmer 
samt yderligere én valgstyrer fra hhv. SF og Konservative, dog således 
at partierne meddeler, hvilke byrådsmedlemmer, der ikke kan påtage 
sig opgaven, og i stedet udpeger andre valgstyrere.  

4. At der udpeges formænd for valgstyrerne for de 5 afstemningssteder, 
fordelt med 2 formænd fra Socialdemokratiet, 1 fra Venstre, 1 fra SF 
og 1 fra Konservative.  

5. At der udpeges 35 tilforordnede vælgere, fordelt efter forholdstal, og 
at opstillede partier og lister, der ikke er repræsenteret i Byrådet i 
dag, gives mulighed for at udpege hver én tilforordnet vælger.  

6. At partierne ved oplysning af tilforordnede anfører et antal tilforordne-
de, som kan modtage brevstemmer fra bl.a. plejehjemsbeboere og 
syge vælgere i eget hjem og at administrationen heraf udvælger til-
forordnede til hver enkelt opgave.  
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7. At der etableres valgcafé i Kulturhuset Elværket. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

010442-2013 
Sag nr.  99 
 
 
Aflysning af pant, Hovedgaden 38 A & 
B, Jægerspris 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: På Økonomiudvalgets møde den 23. november 2011, blev det besluttet at 
sælge ejendommen Hovedgaden 38 A & B, Jægerspris, efter den havde været 
udbudt i offentligt udbud. 

Af udbudsmaterialet fremgår det, at "ejendommen overdrages uden lån". 

Idet der på ejendommen er tinglyst et realkreditpantebrev på 900.000 kr., har 
køber derfor bedt kommunen om at drage omsorg for, at hæftelsen bliver 
aflyst. 

Administrationen har indhentet et indfrielsestilbud pr. 24. maj 2013, og heraf 
fremgår det, at pantebrevet kan indfries til ca. 761.000 kr. Det vurderes, at 
indfrielsen kan ske ved kassefinansiering da det vil stemme overens med tidli-
gere truffet beslutning om ikke at udnytte lånerammen for 2012. 

Bevilling: Bevilling på 761.000 kr. til indfrielse af lån, finansieret af kassebeholdningen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Sekretariats – og udviklingschefen indstiller, at Økonomiudvalget over for By-
rådet anbefaler, at: 

1. Administrationen bemyndiges til at indfri realkreditpantebrevet.  
2. Der meddeles tillægsbevilling til indfrielsen på 761.000 kr., finansieret 

af kassebeholdningen. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

009747-2013 
Sag nr.  100 
 
 
Anmodning om godkendelse af Vest-
forbrændings salg af delareal af Fa-
rumvej 82, Ganløse 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune har modtaget henvendelse fra Vestforbrænding, 
hvori der anmodes om kommunens godkendelse af salg af et delareal, belig-
gende på Farumvej 82, Ganløse.  

Vestforbrændings anmodning skyldes, at det følger af deres vedtægters § 10, 
stk. 14, at:  

"Interessentskabet kan foretage dispositioner over fast ejendom, optage lån 
eller foretage anden gældsstiftelse samt overtage garantiforpligtelser i over-
ensstemmelse med de regler, som Indenrigsministeren fastsætter i medfør af 
den kommunale styrelseslov. Sådanne dispositioner, bortset fra køb af fast 
ejendom, kræver udtrykkelig vedtagelse i samtlige de deltagende kommuners 
kommunalbestyrelser." 
Vestforbrænding ønsker at frasælge den del af grunden, hvor den tidligere 
direktørbolig ligger. Grundet ændrede udlejningsforhold er direktøren fraflyttet 
og den bruges derfor ikke længere som tjenestebolig.  
De nærmere detaljer omkring salget er beskrevet i referat af bestyrelsesmøde 
i Vestforbrænding, som er vedlagt som bilag. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Sekretariats – og Udviklingschefen indstiller, at Økonomiudvalget over for By-
rådet anbefaler, at: 

1. Det godkendes, at Vestforbrænding kan foretage det ønskede salg af 
delareal beliggende på Farumvej 82, Ganløse. 

Tidligere beslutninger:  
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Beslutninger: Anbefales 

 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Bilag: Referat fra bestyrelsesmøde d.12. marts 2013/Vestforbrænding 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(27804,1030).pdf
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Journal nr.: 

010736-2013 
Sag nr.  101 
 
 
SIK. Tillæg til driftsaftale vedrørende 
bygningsvedligeholdelse 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Slangerup Idræts- og Kulturcenter, SIK, som er en selvejende institution, øn-
sker at indgå en aftale med Frederikssund Kommune om, at kommunen skal 
varetage hovedvedligeholdelsen på deres bygninger imod at SIK hvert år beta-
ler et fast beløb eller får reduceret deres tilskud. 

SIK vil gerne indgå aftalen, da de har svært ved at lave hensættelser og over-
førsler til større bygningsvedligeholdelsestiltag, såsom udskiftning af tag og 
hovedeltavler. 

Hvis der indgås en aftale skal den udformes som et tillæg til den eksisterende 
aftale mellem SIK og Fredetikssund Kommune. Tillægget skal udformes såle-
des, at Byggeafdelingen fremover skal varetage den udvendige vedligeholdel-
se samt udskiftning af faste installationer og visse indvendige overflader. 

Juridisk afdeling har undersøgt om det er lovligt for Frederikssund Kommune 
at indgå den ønskede aftale, og har vurderet, at det er muligt under visse 
forudsætninger, og at SIK ikke årligt skal betale et beløb, men at deres tilskud 
skal reduceres med det, der svarer til omkostningerne til hovedvedligeholdel-
sen. 

SIK har p.t. følgende aktiviteter: 

• Idræts- og kulturfaciliteter, herunder svømmehal og idrætshal.  
• Motions- og fitnesscenter.  
• Cafeteria (har tidligere været bortforpagtet, men drives p.t. af SIK). 

De to første aktiviteter er uproblematiske i forhold til kommunale tilskud, men 
cafeteriadriften er som udgangspunkt ikke en lovlig kommunal aktivitet. Det vil 
derfor være en betingelse at cafeteriedriften bortforpagtes i det omfang det er 
muligt. 

Frederikssund Kommune har i forvejen en generel tilsynsforpligtigelse. Hvis 
der fremover ydes tilskud til SIK i form af vedligeholdelse af bygninger, skal 
Frederikssund Kommune sikre sig at vilkåret om bortforpagtning overholdes. 

Hvis der indgås en aftale om bygningsvedligeholdelse medtages SIKs bygnin-
ger i Byggeafdelingens vedligeholdelsesplan og indgår med hensyn til priorite-
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ring af vedligeholdelsesopgaver på lige fod med kommunens øvrige bygninger. 

Den nye kommunale hal i Slangerup er sammenbygget med SIKs bygninger. 
Hvis der indgås en aftale vil der vedligeholdelsesmæssigt blive en fin sam-
menhæng. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Økonomiudvalget at anbefale over-
for Byrådet, at: 

1. Der laves et tillæg til den eksisterende aftale med SIK om, at Frede-
rikssund Kommune fremover varetager hovedvedligeholdelsen på SIKs 
bygninger. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Bilag: Udkast til aftale om vedligeholdelse, SIK 

Udkast til eksempler på fordeling af vedligeholdelsestiltag 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(27799,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(27800,1030).pdf
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Journal nr.: 

007827-2013 
Sag nr.  102 
 
 
Ungdomsråd 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Opvækst- og Uddannelsesudvalget blev i december 2012 orienteret om ung-
domsrådets arbejde. I den forbindelse ønskede udvalget afklaring i relation til 
kommunens nuværende styringsregler i forhold til praksis i gammel Frederiks-
sund Kommunes beslutning fra 2004 om nedsættelse af ungdomsråd med 
selvstændigt budget.  

I forbindelse med etablering af ny Frederikssund Kommune fra 2007 er ung-
domsrådet budgetlagt som en del af Ungdomsskolen uden særskilt overfør-
selsadgang. Ungdomsskolens budget dækker undervisning, eftermiddagscafe, 
SSP (skole, social og politisamarbejde) samt ungdomsråd. Ungdomsskolens 
budget indgår som en del af bevillingsområdet "Skole og klub". Eventuelle 
uforbrugte midler i de enkelte år indgår således i Ungdomsskolens ramme, 
som varetager funktionen. 

I henhold til Principper for økonomistyring for Frederikssund kommune er be-
villingsmodtagere fastsat til at være de enkelte udvalg, dvs. at hvert udvalg 
tildeles en eller flere bevillinger. Udvalgene kan indenfor disse foretage udde-
legering af budgetansvar til udvalgte formål. For at der kan ske overførsel af 
et uforbrugt budgetbeløb, må det forudsættes, at de politiske fastsatte mål-
sætninger, standarder og aftaler efterleves samt at gældende procedurer og 
regler er overholdt. 

Ungdomsskolens nuværende praksis er således i tråd med gældende styrings-
regler i Frederikssund kommune. Alternativt ville bevillingen tilgå kassen i de 
år, hvor ungdomsrådets aktivitet er på et lavere niveau/ ikke eksisterende. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller til Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 29. 

april 2013 

Udsat til næste møde. 

 
Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 27. maj 
2013 

Taget til efterretning. 
 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget anbefaler overfor for Økonomiudvalg og 
Byråd, at ungdomsrådet oprettes som selvstændig bevilling. 
 
Det forudsættes, at Ungdomsskolen fortsat servicerer ungdomsrådet indenfor 
Ungdomskolens samlede ramme.  
 
Susan Stauersbøl (F) var ikke til stede. 

Beslutninger: Økonomiudvalget ønsker ikke at ændre i de eksisterende bevillingsregler, og 
sagen sendes derfor retur til Opvækst- og Uddannelsesudvalget. 
 
Økonomiudvalget anerkender ønsket om et velfungerende ungdomsråd og un-
derstreger at fastlæggelse af form, struktur og faglige mål er et anliggende 
der bør afklares i en dialog mellem Opvækst- og Uddannelsesudvalget og ad-
ministrationen. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

021942-2012 
Sag nr.  103 
 
 
Projekt Grønne Oplevelser - frigivelse 
af midler 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Økonomiudvalget har, i forbindelse med sit møde den 22. maj 2013, bedt om 
at få tydeliggjort borgerinddragelse og foreløbig budgetdisponering, inden 
midlerne til projektet vedr. Grønne Oplevelser frigives til Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalgets disponering.  

Borgerinddragelse og offentlig synlighed 

I forbindelse med udarbejdelsen af lokalplan 45 for offentligt natur- og fritids-
område i Sillebro Ådal har der været gennemført borgermøde, hvor borgere 
kunne komme med gode idéer og forslag til aktiviteter i Ådalen, hvilket resul-
terede i, at lokalplanen indeholder konkrete forslag til rekreative aktiviteter og 
deres placering i Ådalen. Efterfølgende er de rekreative aktiviteter beskrevet i 
projektet Grønne Oplevelser, hvor der samarbejdes med lokale foreninger, 
institutioner og borgere om aktiviteternes konkrete form og etablering. Ek-
sempelvis samarbejdes der tæt med MTB Klubben C.K. Viking om mountainbi-
ke-banen i den gamle grusgrav i det nordøstlige hjørne af Ådalen. Klubben vil 
arrangere en arbejdsweekend, hvor klubbens medlemmer arbejder frivilligt 
med at markere ruten.  

Administrationen arrangerer fiskeflyttedag den 14. juni 2013, hvor skolerne og 
andre interesserede borgere er inviteret til at deltage. Dette arrangement vil 
blive annonceret på kommunens hjemmeside og i lokalavisen. Derudover ar-
rangerer administrationen et informations-borgermøde den 25. juni 2013, hvor 
alle interesserede samt foreninger vil blive inviteret via kommunens hjemme-
side og lokalavisen. Mødet vil indeholde en gennemgang af lokalplanens ram-
mer, af hvilke tiltag og aktiviteter, der er igangsat, samt et "ide-værksted", 
hvor der er mulighed for at komme med forslag og ideer til opgradering af de 
planlagte aktiviteter eller til nye aktiviteter, som kan rummes inden for lokal-
planens rammer.  

Der vil på mødet blive lagt op til, at der blandt de fremmødte udpeges en føl-
gegruppe på ca. 5 personer, der inddrages i de fremtidige disponeringer i Åda-
len.  

Følgende lokale foreninger og borgere, som er inddraget i projektet eller på-
tænkes inddraget er: Hjerteforeningen, Skole/SFO (Skolen ved kæret), Ådalen 
Skolen (nord), Åbjerggård (udviklingshæmmede), Musikskolen, løbeklubber 
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(f.eks. Fjordløberne), Færgegården, Gymnastikforeningen, Fitnesscentre, Na-
turfredningsforening, Ældresagen, Gigtforeningen, patientforeningen, MTB 
klubben C.K. Viking m.fl. 

Administrationen har udarbejdet det på sagen vedlagte materiale, som beskri-
ver aktiviteter, der er blevet forslået tidligere i processen i mere konkret i form 
og udtryk samt placering i Ådalen. Aktiviteterne tager udgangspunkt i de an-
visninger og udpegninger, der er beskrevet i lokalplan 45 for offentligt natur- 
og fritidsområde i Sillebro Ådal. Det på sagen vedlagte materiale indeholder 
også et disponeringsregnskab med budget og forventede fondsmidler. 

Følgende fond er søgt og har bevilliget: Fiskefondsmidler: 334.000 kr. 

Følgende fonde er søgt og afventer svar: Tømmerhandler Johannes Fogs 
Fond, Puljen for Lokale Grønne Partnerskaber, Lokale- og Anlægsfunden - 
Værestedspuljen og Friluftsrådet. 

Bevilling: Der søges en anlægsbevilling på 900.000 kr. til tiltag i Sillebro Ådal, finansieret 
af afsat rådighedsbeløb i 2013 på anlægsprojekt nr. 022007 Sillebro Ådal - 
projekt Grønne Oplevelser. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Ved budgetforliget for 2013 blev der afsat 50.000 kr. om året fra 2014 til 
driftsudgifter afledt af projektet.  

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller, at Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-
get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Der afgives en anlægsbevilling på 900.000 kr. til udvalgets videre ar-
bejde med projekt Grønne Oplevelser, finansieret af afsat rådigheds-
beløb i 2013 på anlægsprojekt nr. 022007 Sillebro Ådal - projekt 
Grønne Oplevelser.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 06. 
maj 2013 

Udvalget anbefaler at rammen frigives, men forudsætter at blive inddraget 
inden udmøntning.  

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 22. maj 2013: 

Sagen tilbagesendes til Teknik- Milljø- og Erhvervsudvalget.  

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede.  
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Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 03. 
juni 2013 

Anbefales med den bemærkning, at borgermødets tema skal være hvordan vi 
konkret udfylder lokalplanens rammer. 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Bilag: bilag: projektbeskrivelse m.v. til Grønne Oplevelser 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(26299,1030).pdf
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Journal nr.: 

022805-2012 
Sag nr.  104 
 
 
Handlingsplan for rottebekæmpelse 
2013-2015 

Lovgrundlag: Bekendtgørelse om forebyggelse og bekæmpelse af rotter (bek. nr. 696 af 
26.06.2012)  

Sagsfremstilling: Den fremtidige rottebekæmpelse skal jævnfør rottebekendtgørelsen inddrage 
flere forebyggende initiativer. Blandt andet derfor skal alle kommuner udar-
bejde en handlingsplan, som skal beskrive tiltag/initiativer i den forebyggende 
og bekæmpende indsats mod rotter. "Handlingsplan om forebyggelse og be-
kæmpelse af rotter – 2013-2015" beskriver de tiltag, som Frederikssund 
Kommune har valgt at fokusere på i den kommende 3-årige periode.  
 
Generelt har Frederikssund Kommune kun haft begrænset viden om forekomst 
og årsager til rotte. Men med denne handlingsplan og de planlagte aktiviteter 
vil Frederikssund Kommune i de næste tre år arbejde for at skabe et overblik 
over netop forekomst og årsager til rotter. Derved skabes der et grundlag for 
at kunne målrette nye initiativer i den næste handlingsplan (2016-2018) med 
endnu større nyttevirkning. 
 
I handlingsplanen beskrives kommunens målsætning for forebyggelse og be-
kæmpelse af rotter. Her nævnes blandt andet følgende mål: 

• At skaffe viden om forekomst og årsager til rotter i Frederikssund 
Kommune 

• At nedbringe antallet af rotteanmeldelser i byzonen og i landzonen 
• At nedbringe forbruget af gift pr. ejendom 
• At al rottebekæmpelse i Frederikssund Kommune henholder sig til re-

sistensstrategien 
• At effektivisere og målrette det kommunale tilsyn og den kommunale 

håndhævelse på rotteområdet 

Med den nye bekendtgørelse indføres desuden en række bestemmelser, der 
skal sikre en mere effektiv forebyggelse og bekæmpelse af rotter end tidligere.  

Rottespærrer: Kommunalbestyrelsen skal, hvor den er grundejer, og hvor det 
er hensigtsmæssigt og teknisk muligt, opsætte rottespærrer på kommunale 
skoler, plejehjem og daginstitutioner. Tilsvarende gælder i forbindelse med 
byggemodning af kommunale skoler, plejehjem, daginstitutioner og parcel-
husområder.  
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Undersøgelse for rotter i landzone: En ny model for rotteeftersyn i landzone 
betyder, at undersøgte ejendomme inddeles i to kategorier af ejendomme 
henholdsvis med og uden rotter. Ejendomme uden rotter skal kun besøges 
hvert 2. år, mens ejendomme med rotter skal have flere på hinanden følgende 
besøg i forbindelse med de kommunale kampagner.  

Resistensstrategi: Kommunalbestyrelsen skal ved bekæmpelse af rotter med 
kemiske midler (antikoagulanter) anvende antikoagulanten med det svageste 
aktivstof først.  

Anmeldelse af giftforbrug i foderstationer: En autoriseret person, der anvender 
foderstationer med gift, skal én gang årligt til kommunalbestyrelsen indberette 
type samt antal kg af de i det foregående år anvendte bekæmpelsesmidler.  

Ved anmeldelse af rotter til kommunalbestyrelsen skal denne senest 8 dage 
efter modtaget anmeldelse foretage tilsynsbesøg. Hvis der er forekomst af 
rotter indendørs i beboelser og på fødevarevirksomheder skal tilsynsbesøg 
foretages uden ugrundet ophold. 

Det vurderes at de nye krav i bekendtgørelsen giver mere arbejde med kom-
munens rottebekæmpelse. 

Udarbejdelse af handlingsplan og opfølgning af denne, registrering af sikrings-
ordninger udvides i forhold til tidligere, den påkrævede brug af mildere gift, 
giver mere arbejde for rottefængeren. Den nye bekendtgørelse påbyder kom-
munerne at opsætte rottespærre, hvor det er hensigtsmæssigt og teknisk 
muligt. Det vurderes at arbejdet med rottespærrer vil kræve ekstra ressourcer 
bl.a. til administrationens undersøgelse af opgavens omfang og økonomi. 

Handlingsplanen skal offentliggøres på kommunens hjemmeside og skal revi-
deres hvert 3. år.  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Kommunens skadedyrsbekæmpelse er brugerfinansieret og fungerer efter 
hvile-i-sig-selv princippet, d.v.s. indtægter og udgifter skal balancere set over 
en periode. Kommunen opkræver bidrag som en promille af grundværdien hos 
kommunens grundejere. I 2013 har kommunen opkrævet 800.000 kr. hos 
grundejerne. Samtidig er der overført et akkumuleret overskud fra tidligere år 
på 262.000 kr. til 2013.  

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller, at Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-
get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at 

1. Godkende rottehandlingsplanen 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 03. 

juni 2013 

Anbefales. 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Bilag: Rottehandlingsplan forelagt politisk PDF 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(26310,1030).pdf
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Journal nr.: 

009353-2013 
Sag nr.  105 
 
 
Varmeforsyning - Projektforslag om le-
vering af overskudsvarme fra Haldor 
Topsøe A/S til Frederikssund Fjern-
varme 

Lovgrundlag: Lov om varmeforsyning (LBK nr. 1184 af. 12. december 2011 med senere 
ændringer) og bekendtgørelse om godkendelse af projekter for kollektive var-
meforsyningsanlæg (BK nr. 374 af 15. april 2013). 

Sagsfremstilling: Frederikssund kommune har den 17. maj 2013, på vegne af Frederikssund 
Fjernvarme ved E.ON Danmark A/S modtaget projektforslag vedrørende leve-
ring af overskudsvarme fra et spraytørreanlæg hos Haldor Topsøe A/S til Fre-
derikssund Fjernvarme. Der anmodes i den forbindelse om kommunens god-
kendelse i henhold til varmeplanens bestemmelser. Byrådet skal godkende 
projektet fordi der er tale om en ændring i fjernvarmeværkets "produktionsan-
læg". Projektansøgningen med bilag vedlægges dagsordenen.  

Projektet omfatter etablering af en fjernvarmeveksler, der udnytter overskuds-
varmen fra et spraytørringsanlæg på Haldor Topsøes fabriksanlæg på Linde-
rupvej samt etablering af ca. 450 meter lang ledningsstrækning fra Haldor 
Topsøe A/S og frem til tilslutning til det eksisterende ledningssystem ved Fre-
jasvej. Energien til spraytørringsanlægget er baseret på naturgas.  

Det samlede varmebehov inklusive ledningstab i Frederikssund Fjernvarmes 
forsyningsområde udgør ca. 60.000-65.000 MWh/år. Det forventes at over-
skudsvarmen gennem projektet vil udgøre ca. 30.000 MWh det første år, vok-
sende til ca. 34.000 MWh/år fra 2017. Således vil omkring halvdelen af var-
mebehovet i Frederikssund Fjernvarmes forsyningsområde kunne dækkes af 
overskudsvarmen fra Haldor Topsøe. Det forventes at levering af overskuds-
varmen kan ske allerede sidst på året 2013.  

Inden Byrådet kan godkende et varmeforsyningsprojekt skal Byrådet drage 
omsorg for, at projektbehandlingen koordineres med den fysiske planlægning 
og byrådet skal desuden foretage en energimæssig, samfundsøkonomisk, 
brugerøkonomisk og miljømæssig vurdering af projektet. 

Byrådet skal ved vurderingen desuden påse, at projektet er i overensstemmel-
se med varmeforsyningsloven, herunder formålsbestemmelsen, samt at pro-
jektet ud fra en konkret vurdering er det mest fordelagtige projekt. Formålet 
med varmeplanloven er blandt andet at fremme den mest samfundsøkonomi-
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ske og miljøvenlige anvendelse af energi til bygningers opvarmning og forsy-
ning med varmt vand samt formindskelse af energiforsyningens afhængighed 
af olie. Desuden er det lovens formål, at tilrettelægge varmeforsyningen på en 
sådan måde, at fremme samproduktion af varme og elektricitet mest muligt.  

Projektet strider efter administrationens vurdering ikke mod formålet med lov 
om varmeforsyning og ses heller ikke at være i strid med lov om elforsyning 
eller lov om naturgasforsyning.  

Projektet er desuden i fuld overensstemmelse med Frederikssund Kommunes 
"Varmeplanstrategi for Frederikssund Kommune" fra 2010, hvor der netop 
peges på udnyttelse af overskudvarme fra Haldor Topsøe som et muligt frem-
tidsperspektiv for varmeforsyningen inden for fjernvarmens forsyningsområde.  

I projektforslaget er der gennemført en basisberegning af de samfundsøko-
nomiske omkostninger. Referencen er det nuværende anlæg. Beregningerne 
viser et samfundsmæssigt overskud ved udvidelse af solvarmeanlægget på ca. 
89 mio. kroner (nutidsværdi over 20 år). Der er således tale om et betydeligt 
samfundsmæssigt overskud. Den primære årsag til den store samfundsmæs-
sige besparelse ved projektet er, at naturgasforbruget på fjernvarmeværket 
reduceres kraftigt. Ved siden af basisberegningen er der udført en række føl-
somhedsanalyser, der alle viser en betydelig positiv samfundsøkonomi, selv 
ved en betydelig reduktion af udnyttelsen af overskudsvarmen fra 95% til 
60% vil der være tale om et betydeligt samfundsøkonomisk overskud (43,6 
mio. kroner over 20 år).  

Også selskabsøkonomisk vil projektet have en positiv effekt. Den budgetterede 
gennemsnitlige varmeproduktionspris udgør i dag ca. 500-550 kr./MWh. Over-
skudsvarmeprisen vil inklusive en overskudsvarmeafgift på 106 kr./MWh udgø-
re ca. 290 kr./MWh. Med en årlig leverance på 30.000-34.000 MWh giver dette 
et dækningsbidrag på ca. 6 mio kr. til Frederikssund Fjernvarme set i forhold 
til en situation uden overskudsvarmeleverance.  

Dette overskud vil efter indregning af omkostninger til etablering af det nød-
vendige ledningsanlæg i overensstemmelse med "hvile-i-sig-selv-princippet" 
tilfalde forbrugerne tilsluttet Frederikssund Fjernvarme.  

Der er ikke udført egentlige brugerøkonomiske beregninger i projektforslaget, 
men en overordnet vurdering ud fra den selskabsøkonomiske vurdering viser, 
at en standardforbruger med et hus på 130 m2 og et årligt energiforbrug på 
18,1 MWh vil spare omkring 2.000 kr./år, inklusive moms.  

Miljømæssigt vil der være tale om en betydelig reduktion af emissionerne ved 
afbrænding af naturgas på fjernvarmeværket ved udnyttelsen af overskuds-
varmen. Således vil for eksempel CO2 afgivelsen falde fra 152.617 tons til 
5.726 tons over en 20-årig periode og NOx emmissionen i samme periode 
falde fra ca.139 tons til ca. 9 tons for den del af varmen, der fremover kom-
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mer fra overskudsvarme.  

Det indstilles på baggrund af ovenstående, at projektforslaget godkendes og 
sendes i høring i henhold til § 23 i bekendtgørelse om godkendelse af projek-
ter for kollektiv varmeforsyning. I dette tilfælde HMN Naturgas I/S, der som 
naturgasleverandør vil blive berørt af projektet samt Naturstyrelsen i Roskilde. 
Eventuelle bemærkninger skal fremsendes til byrådet inden 4 efter underret-
ningen. Sagen vil herefter blive forelagt på ny. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller, at Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget over for 
Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Projektforslaget godkendes og sendes i høring i 4 uger i henhold til § 
23 i bekendtgørelse om godkendelse af projekter for kollektiv varme-
forsyning.  

2. Sagen forelægges på ny efter høring. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 03. 
juni 2013 

Anbefales. 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Bilag: Projektforslag om levering af overskudsvarme fra Haldor Topsøe A/S til Frede-
rikssund Fjernvarme (BILAG) 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(26308,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(26308,1030).pdf
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Journal nr.: 

020006-2011 
Sag nr.  106 
 
 
Sundhedsberedskabsplan 

Lovgrundlag: Sundhedsloven, LBK nr 913 af 13/07/2010 med senere ændringer. 
Bekendtgørelse om planlægning af sundhedsberedskabet og det præhospitale 
beredskab samt uddannelse af ambulancepersonale mv., BEK nr 977 af 
26/09/2006 med senere ændringer. 
Epidemiloven, bekendtgørelse af lov om foranstaltninger mod smitsomme og 
andre overførbare sygdomme, LBK nr 814 af 27/08/2009. 
Lægemiddelloven, LOV nr 1180 af 12/12/2005. 
Beredskabsloven, bekendtgørelse af beredskabsloven, LBK nr 660 af 
10/06/2009. 

Sagsfremstilling: Ifølge bekendtgørelse om planlægning af sundhedsberedskabet skal Byrådet 
mindst én gang i hver valgperiode, udarbejde og vedtage en sundhedsbered-
skabsplan. 

Sundhedsberedskabsplanen skal danne grundlag for en koordineret indsats i 
en ekstraordinær situation, og sundhedsberedskabsplanen skal samtidig med-
virke til, at Frederikssund Kommune - også i en ekstraordinær situation - kan 
løse de almindelige sundheds- og omsorgsopgaver. 
 
Risiko- og sårbarhedsanalyse er grundlaget for arbejdet med sundhedsbered-
skabsplanen.  

Sundhedsberedskabsplanen indeholder planer for følgende scenarier: Epi- eller 
pandemier, ekstraordinær udskrivning af borgere, vejrbetingede ulykker, mas-
seulykker, brud på infrastruktur, og behov for krisestøtte. 

Endvidere indgår indsatskort med detaljeret beskrivelse af sundhedsberedska-
bets ledelse, varsel og iværksættelse, Gennemførelse af massevaccinationer, 
etablering af ekstra plejepladser samt håndtering af helbredsfølger af varme-
påvirkning eller oversvømmelse.  

Yderligere indgår oplysningsmaterialer til borgerne om varmepåvirkning, krise-
reaktioner, samt om hvordan de bør handle ved oversvømmelse med regn 
eller kloakvand. 

Sundhedsberedskabsplanen har været til kommentering i alle fagchefers om-
råder og de indkomne kommentarer er taget til efterretning. 

Efter godkendelse i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget skal sundhedsbered-
skabsplanen til endelig høring i nabokommuner samt Region Hovedstaden. 
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Der har løbende været kontakt med disse undervejs i processen. 

Endeligt skal der indhentes rådgivning fra Sundhedsstyrelsen, i overensstem-
melse med § 210 stk. 2 i sundhedsloven, inden den endelige sundhedsbered-
skabsplan indstilles til vedtagelse i Byrådet. 

Supplerende sagsfremstilling til mødet den 6. juni 2013  

Frederikssund Kommunes sundhedsberedskabsplanen har været til høring i 
nabokommunerne og i Region Hovedstaden. Kommentarer herfra har ført til 
enkelte rettelser af redaktionel karakter. 

Efterfølgende er der indhentet vejledning fra Sundhedsstyrelsens afdeling for 
Sygehuse og Beredskab.  

Overordnet finder Sundhedsstyrelsen, at Frederikssund Kommunes sundheds-
beredskabsplan er hensigtsmæssig, handlingsrettet og med mange gode 
håndteringsdetaljer.  

På baggrund af Sundhedsstyrelsens svar er der foretaget enkelte rettelser og 
specifikationer. Enkelte forslag til ændring af delplanernes opbygning og over-
skrifter er dog ikke efterlevet, idet den nuværende opbygning af planen skøn-
nes at tilgodese Frederikssund Kommunes behov bedst.  

Endeligt har Sundhedsstyrelsen efterlyst en særskilt indsatsplan for forurening 
af drikkevand, koordineret med kommunens generelle beredskabsplan for 
dette område. Det er ikke muligt at efterkomme dette forslag, da der endnu 
ikke er udarbejdet en færdig beredskabsplan på de tekniske områder. Afdelin-
gen for Plan og Miljø oplyser, at denne beredskabsplan forventes færdig inden 
udgangen af 2013. Sundhedsstyrelsens forslag kan derfor imødekommes, når 
sundhedsberedskabsplanen, i henhold til bekendtgørelsen om planlægning af 
sundhedsberedskabet, skal revideres i løbet af byrådsperioden 2014 - 2017. 
Det skal bemærkes, at afdelingen for Plan og Miljø har en procedure, hvoraf 
det fremgår, hvem der skal orienteres i tilfælde af fx forurening af drikkevand.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 
konsekvenser. 
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Indstilling: Ældre- og sundhedschefen indstiller til Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, 

at: 

1. Sundhedsberedskabsplanen sendes i høring i Region Hovedstaden, 
Lejre, Halsnæs, Egedal og Hillerød kommuner.  

2. Efter høringsperioden indhentes rådgivning fra Sundhedsstyrelsen.  
3. Sagen genoptages efter tilbagemelding fra Sundhedsstyrelsen. 

Indstilling til mødet den 6. juni 2013 

Ældre- og sundhedschefen indstiller, at Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 
over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Frederikssund Kommunes sundhedsberedskabsplan godkendes.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 06. 
februar 2013 

Pkt. 1 - 3 Godkendt. 

 
Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Torsdag den 06. 
juni 2013 

Anbefalet. 
 
Kristian Moberg (V) var ikke til stede. 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Bilag: Frederikssund Kommunes sundhedsberedskabsplan 2013 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(27801,1030).pdf
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Journal nr.: 

022174-2012 
Sag nr.  107 
 
 
Lokalplan nr. 059 for Ådalens Skole, 
behandling af høringssvar og endelig 
vedtagelse 

Lovgrundlag: Planloven 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 19. marts 2013 at sende forslag til lokalplan nr. 059 for 
Ådalens Skole i offentlig høring. 

Lokalplanforslaget har været fremlagt i høring i perioden fra den 22. marts til 
den 17. maj 2013. 

Lokalplanen har til formål at give mulighed for en udvidelse af skolen med nye 
undervisningslokaler, ny halbygning med omklædningsfaciliteter, udvidelse af 
parkeringsområdet og der udlægges byggefelt til evt. fremtidig udvidelse af 
klubfunktion. Lokalplanen har til formål at fastlægge formsprog og materiale-
valg, der sikrer en tydelig sammenhæng mellem nyt og gammelt byggeri. 

I forbindelse med høringen er der indkommet to høringssvar. 
Det ene er et internt høringssvar, fra Kommunale Ejendomme, der ønsker 
præcision af bestemmelsen om, at der kan etableres jordvold evt. med ud-
sparring til cykelparkering, så det er muligt at anvende arealudlægget med 
jordvolden til jordvold og/eller cykelparkering. Det skal være muligt at etablere 
cykelparkering også, hvis man vælger ikke at have en jordvold. 

Forslaget til den reviderede bestemmelse kan ses i § 6.5 

Herudover er der indkommet et svar fra Foreningen for Bygnings- og Land-
skabskultur i Frederikssund. Foreningen har ingen bemærkninger til lokalplan-
forslaget. 

Derudover er der ikke indkommet andre høringssvar. 
 
Plan og Miljø anbefaler at lokalplan nr. 059 vedtages endeligt med de foreslå-
ede ændringer. 

Den endelige lokalplan med de foreslåede ændringer kan ses i Bilag 1: Lokal-
plan nr. 059, endelig udgave. 

Bevilling:  
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Økonomiske og 

personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller, at Plan- og Udviklingsudvalget over for Økono-
miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Lokalplan nr. 059 for Ådalens Skole vedtages endeligt med nævnte 
forslag til ændring. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Torsdag den 06. juni 2013 

Anbefales.  
 
Kirsten Weiland (A) og Poul Henrik Hedeboe var ikke til stede.  

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Bilag: Bilag 1:Lokalplan nr. 059, ENDELIG 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(27802,1030).pdf
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Journal nr.: 

008098-2013 
Sag nr.  108 
 
 
Forslag til Fingerplan 2013 - hørings-
svar 

Lovgrundlag: Planloven 

Sagsfremstilling: Fingerplan 2013 er et landsplandirektiv, som fastsætter rammer for kommu-
nerne i Hovedstadsområdet. Fingerplanen er drøftet under pkt. 35 på Plan- og 
Udviklingsudvalgets dagsorden d. 8. maj 2013. Fingerplan 2013 og tilhørende 
dokumenter er vedlagt som bilag til 8. maj-dagsordenen. 

Borgmester og udvalgsformand har i forlængelse af drøftelserne på Plan- og 
Udviklingsudvalgets møde og i overensstemmelse med mødets beslutning 
godkendt vedhæftede høringssvar. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.  

Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller, at Plan- og Udviklingsudvalget overfor Økono-
miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Høringssvaret tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Torsdag den 06. juni 2013 

Anbefales.  
 
Kirsten Weiland (A) og Poul Henrik Hedeboe var ikke til stede.  

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Bilag: Høringssvar til FP13 - Frederikssund Kommune 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(27803,1030).pdf
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Journal nr.: 

006550-2013 
Sag nr.  109 
 
 
Resultatrevision for Jobcentret for år 
2012 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Helt overordnet viser resultatrevisionen, at der er opnået gode resultater af 
beskæftigelsesindsatsen i 2012. Frederikssund har nået de justerede resultat-
krav for de fire ministermål. Frederikssund har i 2012 samlet set lidt færre 
borgere på offentlig forsørgelse i forhold til året før. De sammenlignelige 
kommuner har i samme periode haft en lille stigning. 
 
Angående ministermål 1, at antallet af ledige med mere end tre måneders 
ledighed skal begrænses mest muligt, er resultatkravet opfyldt, og Frederiks-
sund har på lige fod med de sammenlignelige jobcentre samlet set opnået, at 
arbejdskraftreserven ikke er steget i 2012 på trods af en svagt stigende ledig-
hed. 
 
Angående ministermål 2, at begrænse tilgangen til permanente forsørgelses-
ydelser, er resultatkravet nået, og der har været et fald på 3 % i tilgangen i 
Frederikssund. Et fald der anses som tilfredsstillende, da Frederikssund gen-
nem en lang årrække har haft en lav tildelingsfrekvens og en relativ lav be-
folkningsandel på førtidspension. 
 
Angående ministermål 3, at begrænse antallet af unge på offentlig forsørgelse 
mest muligt, er resultatkravet nået. Desværre har der været en mindre stig-
ning på 2 % i Frederikssund. En stigning der har været på 3 % i de sammen-
lignelige kommuner. Ungeledigheden var i 2012 og er fortsat måske den væ-
sentligste udfordring jobcenteret står overfor, og kræver samarbejde med 
mange kommunale såvel som eksterne samarbejdspartnere at bekæmpe. 
 
Angående ministermål 4, at antallet af ikke-vestlige indvandrere og efterkom-
mere på offentlig forsørgelse begrænses mest muligt, er resultatkravet op-
fyldt. Der har desværre været en stigning på 2 % i Frederikssund. Til sam-
menligning har stigningen i de andre kommuner været på 5%. Altså en lidt 
bedre udvikling i Frederikssund. 
 
Beskæftigelsesregion Hovedstaden og Sjælland har haft resultatrevisionen til 
gennemsyn og har i brev af 18. april afgivet deres kommentarer. Dette brev er 
vedlagt som bilag. 
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LBR Frederikssund har afgivet deres høringsvar, der ligeledes er vedlagt som 
bilag 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 
konsekvenser. 

Indstilling: Jobcenterchefen indstiller, at Beskæftigelsesudvalget anbefaler Økonomiud-
valg og Byråd, at: 

1. Resultatrevisionen godkendes. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Beskæftigelsesudvalget, Tirsdag den 11. juni 2013 

Indstillingen tiltrådt. 
 
Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Morten Skovgaard (V) var ikke til stede.  

Beslutninger: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Bilag: Resultatrevision 2012 - PDF 

Brev fra Regionen vedr. Resultatrevision 2012 

LBR høringssvar resultatrevision 2012 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(26761,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(26762,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(26763,1030).pdf
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Journal nr.: 

000394-2013 
Sag nr.  110 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Intet. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

007070-2012 
Sag nr.  111 
 
 
Salg af udlejningsejendomme 

Offentlig beslutning: Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

011245-2013 
Sag nr.  112 
 
 
Salg af grunde i Sydbyen, etape 4 

Offentlig beslutning: Godkendt.  
 
Tina Tving Stauning (A) og Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 

  

 
 


